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dnia 13.6.2025r. 

Rada Gminy Istebna 

Radni-Sesja 

Protokół 

XIX Sesja Rady Gminy Istebna w dniu 2025-05-29 

Miejsce posiedzenia: Sala Konferencyjna w budynku Gminnego Ośrodka Kultury w 

Istebnej. 

Obrady rozpoczęto 29 maja 2025r. o godzinie 14:00, a zakończono o godzinie 15:28 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 radnych. 

Obecni: 

1. Magdalena Gazur 

2. Barbara Kubas 

3. Hubert Kukuczka 

4. Elżbieta Legierska 

5. Piotr Lipowski 

6. Kazimierz Łacek 

7. Ewa Macoszek-Dragon 

8. Władysław Małyjurek 

9. Bartłomiej Mucha 

10. Magdalena Mucha 

11. Zbigniew Wałach 

12. Jadwiga Waszut 

 

Nieobecni: 

 

1. Damian Izba 

2. Agnieszka Sikora 

 

Listy obecności Radnych oraz Gości stanowią załączniki odpowiednio nr 1 i 2 do 

protokołu. 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dzień dobry. Przewodnicząca Rady Gminy Istebna informuje, że obrady Rady Gminy 

są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
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Zarejestrowane w czasie obrad informacje są publicznie dostępne. Nie ma możliwości 

ich usuwania lub cenzurowania. Dlatego należy zwrócić szczególną uwagę na treść 

wypowiedzi, ponieważ istnieje możliwość naruszenia dóbr osobistych, na przykład 

poprzez ujawnienie danych osób fizycznych nieuczestniczących w obradach. 

Szczegółowe informacje dotyczące przetwarzania danych osobowych dostępne są na 

sali obrad oraz na stronie internetowej www.istebna.eu w zakładce ochrona danych 

osobowych. Otwieram XIX sesję Rady Gminy Istebna. Na spotkaniu witam Wójta Gminy 

Istebna Stanisława Legierskiego, Panią Wicewójt Klaudię Pasterny, Panią Sekretarz 

Grażynę Szalbot, Panią Skarbnik Agatę Kobel-Zembik, kierowników poszczególnych 

referatów Urzędu Gminy Istebna, sołtysów wsi Jaworzynka, Panią Bogusławę Kawulok i 

Sołtysa Wsi Koniaków, Pana Jana Gazura, Pana Mecenasa Tomasza Szkaradnika, 

pracowników Biura Rady, którzy czuwają nad prawidłowym technicznym przebiegiem 

naszych dzisiejszych obrad. Witam serdecznie Panie i Panów Radnych. Czy możemy 

potwierdzić kworum? Dziękuję. Informuję, że obecnych jest dwunastu radnych, a więc 

wszystkie podejmowane przez nas uchwały mają moc prawną.” 

W dyskusji wzięli udział:  

- Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do punktu drugiego, przedstawienie porządku obrad. Czy radni mają 

jakieś uwagi do przedstawionego porządku? Nie widzę, tak więc przystępujemy do 

realizacji tego porządku.” 

W dyskusji wzięli udział:  

- Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna. 

 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Istebna z dnia 29.04.2025 r. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„W punkcie trzecim mamy przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy Istebna z dnia 

29 kwietnia 2025 roku. Informuję, że nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu, tak więc 

protokół zostaje przyjęty.” 

W dyskusji wzięli udział:  

- Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna. 
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Protokół z XVIII Sesji Rady Gminy Istebna z dnia 29.05.2025 r. stanowi załącznik  

nr 3 niniejszego protokołu. 

 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

„W punkcie czwartym mamy sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. To sprawozdanie Państwo otrzymali na tablety. Czy macie Państwo do 

tego sprawozdania Wójta jakieś pytania? Bardzo proszę Radny Władysław Małyjurek.” 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

„Ja tam chciałem właśnie zapytać się o, to tam było 5 maja? Jedno pytanie tylko o 5 

maj, umowa podpisana w ramach Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa dla 

Szkoły Podstawowej nr 2 Istebna i 2 Jaworzynka. Co to tam jest właśnie w tym zakresie, 

Panie Wójcie?” 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Widzę, Pani Kierownik też jest, ale tu... Tutaj odpowiem. Zakup 

książek do bibliotek.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. To wszystko, Panie Władysławie, tak? Dziękuję. Nie widzę więcej 

zgłoszeń tutaj do dyskusji. Dziękujemy za przygotowane sprawozdanie. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Władysław Małyjurek- radny Rady Gminy Istebna 

- Stanisław Legierski- Wójt Gminy Istebna 

- Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi 

odpowiednio załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Istebna; 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                              

„Przechodzimy do kolejnego punktu piątego. Podjęcie uchwał w sprawie. I tak w 

podpunkcie a mamy podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Istebna. Bardzo proszę Panie Przewodniczący.”  
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Hubert Kukuczka- Przewodniczący Komisji                                                           

„Tutaj tylko dodam, że obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały tą uchwałę, a punkt 

ten omówiła Pani Skarbnik Agata Kobel-Zembik.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Możemy prosić Panią Skarbnik, tak? Dziękuję.” 

Agata Kobel-Zembik- Skarbnik Gminy Istebna                                                  

„Dobrze, dziękuję. Jeżeli chodzi o wieloletnią prognozę finansową, to zacznę od 

załącznika drugiego, gdzie jest wykaz przedsięwzięć. Dokonano tam następujących 

zmian. W zadaniu utrzymanie dróg w sezonie zimowym 2024-2025 zmniejszono limit 

wydatków w roku 2025 o 755 178,00 zł. W ramach zadania majątkowego modernizacja 

budynku zespołu szkolno-przedszkolnego poprzez przebudowę dachu wraz z pracami 

towarzyszącymi, dostosowaniem do wymogów PPOŻ, zmniejszono limit wydatków w 

2025 roku o 150 000,00 zł. W ramach kolejnego zadania majątkowego, budowa 

przepompowni wody wraz z siecią wodociągową oraz zagospodarowaniem terenu 

Istebna-Potoczki, zmniejszono limit wydatków w 2025 roku o 100 tys. zł. W ramach 

zadania rozbudowa zbiorników wody dla ujęcia [niezrozumiałe] Koniaków, Bukowina, 

zmniejszono plan wydatków w roku 2025 o 43 tys. zł. Zwiększono limit wydatków o 200 

tys. w roku 2025 na zagospodarowanie terenu amfiteatru pod skocznią w Istebnej. 

Remont budynku, kolejne zadanie, remont budynku numer 873 w Istebnej z 

przeznaczeniem na archiwum zakładowe Urzędu Gminy Istebna. Tam zwiększono limit 

wydatków w 2025 roku o 43 tys. zł. W ramach zadania ochrona i wykorzystanie 

przyrodniczych walorów Doliny Rzeki Olzy w Istebnej również w 2025 roku zwiększono 

limit o 30 tysięcy złotych. Wprowadzono nowe zadania wieloletnie, inwestycyjne. I są to 

takie zadania jak budowa sieci wodociągowej zasilającej przepompownię ścieków 

Istebna-Tartak 110 tysięcy. I to już jest w roku 2025 i 2026. I te wszystkie kolejne, które 

będę czytać to jest w roku 2025 i 2026 są założone środki. Kolejne zadanie to 

termomodernizacja budynku Urzędu Gminy Istebna 150 tysięcy łącznie, utworzenie 

Centrum Usług Społecznych w Istebnej 260 tysięcy, budowa trasy rowerowej w Dolinie 

Rzeki Czadeczka 110 tysięcy, zagospodarowanie terenu kompleksu sportowo-

rekreacyjnego na Zaolziu w Istebnej 110 tysięcy. Jeszcze dokonano zmiany nazwy 

zadania. Zadanie remont muru przy budynku komunalnym numer 732 w Istebnej, 

zmieniono na, zmieniono nazwę na zagospodarowanie terenu przy budynku 

komunalnym numer 732 w Istebnej. I tą zmianę również dokonano w uchwale 

budżetowej. Załącznik pierwszy został zaktualizowany zgodnie ze zmianami zawartymi 

w projekcie uchwały zmieniającej budżet, który będzie omawiany w kolejnym punkcie 

oraz ze zmianami dokonanymi w okresie międzysesyjnym na podstawie zarządzeń 

Wójta. W załączniku trzecim właśnie są opisane szczegółowo wszystkie te zmiany, o 

których teraz powiedziałam. Dziękuję.  
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Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                              

„Dziękuję bardzo, Pani Skarbnik. Czy są tutaj jeszcze w tym punkcie jakieś pytania? 

Proszę bardzo, Radny Kazimierz Łacek.” 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja mam pytanie do Pana Wójta, bo zwiększono o 200 

tysięcy wydatki na zagospodarowanie amfiteatru pod skocznią i my tutaj omawialiśmy 

to, ale chciałbym, żeby to wybrzmiało, bo nie jest to tutaj nigdzie wpisane, na co te 

pieniążki idą. Dziękuję.” 

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Panie Radny, Panie Kazimierzu. Tak jak Pan 

wspomniał, było to omawiane szczegółowo, ale oczywiście tak udzielimy zaraz 

informacji. Panie Kierowniku, proszę bardzo.” 

Mirosław Kawulok- Kierownik Referatu Inwestycji 

„Witam serdecznie Państwa, więc tak jak było też już omawiane to na komisjach, jest to 

też w uzasadnieniu. Są to roboty dodatkowe wynikłe z wykonywania robót. Tam też się 

zmieniło prawo budowlane. Chcemy, jeżeli chcemy budyneczki, budynki oddać do 

użytkowania, musimy też tam mieć zapewnione jak gdyby sprawy wentylacji. Jest tam 

zaproponowana rekuperacja, czyli roboty dodatkowe. To są rekuperacja i instalacje 

elektryczne oraz oświetlenie terenu. W związku z tym, że ten plac jest na dzień 

dzisiejszy tam rozkopany, więc będzie też tam oświetlony. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję bardzo. Panie Kaziku, wystarczy, tak? Odpowiedź, proszę bardzo, ad vocem 

Piotr Lipowski.” 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca. Pytanie też do Pana Kierownika, czy bo już 

trzeci raz, jak gdyby, dosyłamy tamtych pieniążków 200, 200, 150, 15 tysięcy było, 

bodajże, czy to naprawdę nie szło wcześniej zrobić jakiejś porządnej ekspertyzy w 

dzisiejszych czasach, żeby to obliczyć i żeby ludzie wiedzieli, na co to idzie. A druga 

sprawa jest taka, że te okrągłe ceny, jakieś 200 tysięcy, 200, to są dla mnie takie, nie 

wiem, czy ktoś wyliczał, że to będzie tyle kosztować, czy ktoś przyszedł na budowę i 

mówi, a ta rekuperacja będzie kosztować 200 tysięcy, to będzie kosztować tyle, czy nie 

dałoby się tego normalnie zrobić, jakiegoś kosztorysu takiego poważnego, co tam idzie 

zrobić, tak samo z tym gruntem, można było sprawdzić ile, czy tam zalewowe coś było 

ostatnio, chodziło o tą powódź, że tam znowu jakieś, ale to już przekazane było jak 

gdyby budowa Panu, no nie Panu, Ekodomowi i on zabezpieczył te budynki, które nie 

wiem, czy tam zalało, nie zalało, jakieś koszty wzrosły. Dziękuję bardzo.” 
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Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Może zanim Pan Kierownik odpowie na to, w pierwszym zdaniu, jakie przedtem Pan 

Kierownik powiedział i Państwo jesteście też tego świadomi, a mieliśmy niedawno 

przykład, oddając ten obiekt tutaj, ile razy w ciągu tej inwestycji, a plany są z 2014 roku, 

zmieniało się prawo, a jak się zmienia prawo, to też wchodzą nowe rzeczy, które dany 

obiekt, czy dana inwestycja musi spełnić, żeby to zostało zmienione. Ale oczywiście Pan 

Kierownik powie, więc na dzień dzisiejszy jak się coś tworzy nowego i jest się to w 

stanie zrobić, nie wiem, w przeciągu roku, dwóch, a też nie mamy gwarancji, czy w 

międzyczasie coś się nie zmieni i nie trzeba będzie uaktualnić kosztorysu. No a z tak 

odległymi projektami jednak trzeba się było z tym wiązać, ale proszę bardzo, Panie 

Kierowniku. „ 

Mirosław Kawulok- Kierownik Referatu Inwestycji 

„Ja może powiem dwa zdania tylko. Jeżeli chodzi o inwestycje, budynki czy 

zagospodarowanie terenu pod skocznią, mamy dokumentację z 2014 roku, pozwolenie 

jest bodajże z 2016 roku. Było to jak gdyby etapowane i to, co się wydarzyło w zeszłym 

roku, czyli powódź i widzieliśmy, że tam zalało te budynki, no to więc przy składaniu 

wniosków do Polskiego Ładu była również kanalizacja, tak, ale zrezygnowaliśmy z tego, 

więc na etapie realizacji zostało to jak gdyby przywrócone. I to było powiedziane w 

zeszłym roku na sesji budżetowej, będzie konieczność dołożenia, i to zostało dołożono, i 

wykonania kanalizacji deszczowej. Więc myślę, że przy realizacji zadań pewne rzeczy 

wychodzą w trakcie. Nie da się wszystkiego przewidzieć. A zadania, które są 

realizowane na świeżo, tak, czyli mamy nowe pozwolenia, są wykonywane tak, że te 

kosztorysy są już dopracowane, że nie trzeba po prostu robót dodatkowych. W tym 

przypadku, no niestety jest konieczność tego, tych robót dodatkowych, no i chcąc 

użytkować budynek czy budynki oraz oddać je do użytkowania musimy to zrobić, bo 

jeżeli tego nie zrobimy, no to niestety, no to w przypadku rekuperacji nie dostaniemy 

decyzji na użytkowanie, więc myślę, że na samym początku trzeba by się zastanowić, 

czy była zasadność realizacji tych budynków, a wniosek do Polskiego Ładu został 

złożony dwa lata temu. Ja myślę, że tyle. Jeżeli chodzi jeszcze o roboty dodatkowe, czy 

zakres robót dodatkowych, na budynku obecnie Gminnego Ośrodka Kultury to było 

ponad milion złotych. Były roboty dodatkowe. Na budynku zespołu szkolno-

przedszkolnego również były roboty dodatkowe. Niestety to jest taka kolej rzeczy. Nie da 

się wszystkiego przewidzieć. Jeżeli by się dało wszystko przewidzieć, to myślę, że też te 

kosztorysy nie byłyby tak, te zadania nie byłyby tak realizowane, bo na przykład drogi 

czy inne zadania, ostatnio też było na Komisji Rewizyjnej, też jedna droga kosztowała 

ponad milion złotych, ale w związku z tym, że zostało to rozliczone powykonawczo, 
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mieliśmy znowu oszczędności. Więc jedno idziemy na plus, drugie idziemy na minus. 

Dziękuję.” 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję bardzo. O głos prosi nadal Radny Piotr Lipowski.” 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. To w takim razie, Panie Wójcie, czy mógłbym dostać tą dokumentację 

z tych dodatkowych robót, żebyśmy się mogli z tym zapoznać? Dziękuję bardzo.” 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Dziękuję Panu Radnemu. Tak oczywiście. Nawet dzisiaj pracujemy do osiemnastej, 

więc jeżeli będzie czas, może Pan podejść do Urzędu Gminy, do tutaj, do Pana 

Kierownika i można mieć do wglądu tą dokumentację.” 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Ja tu chciałem jeszcze sprecyzować, że my to nie robimy jakoś 

złośliwie, ani nic, tylko po prostu dla mnie, mnie to po prostu zastanawia, dlaczego tak 

jest i po prostu potrzebuję tej odpowiedzi, żebym to wiedział, bo prowadzę firmę 

budowlaną, także wiem jak to wygląda. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję bardzo. O głos prosi Wójt, proszę.” 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Ja tylko króciutko, no ja tu nie wiem, czy można było pomyśleć, że któryś tutaj z nas 

urzędników myśli, że ktoś coś robi złośliwie, przecież wszystkim nam zależy na tym, 

żeby wszystko dobrze funkcjonowało, także to jest rzecz normalna i zadał Pan pytanie, 

dostał Pan odpowiedź, chce Pan jeszcze materiały, też będzie Pan miał możliwość i nikt 

tu nic innego nie myśli, jak tylko nad tym, żeby wszyscy byli zadowoleni i mieli pełną 

wiedzę. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję. Czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania? Nie widzę. Tak więc przechodzimy do 

głosowania. Proszę radnych o oddanie głosu. Dziękuję. Informuję, że dwunastu radnych 

jest za podjęciem uchwały.„ 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy 

- Agata Kobel – Zembik Skarbnik Gminy 

- Kazimierz Łacek- radny Rady Gminy Istebna 

- Mirosław Kawulok- Kierownik Referatu Inwestycji 
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- Piotr Lipowski radny Rady Gminy Istebna 

- Stanisław Legierski Wójt Gminy Istebna 

- Hubert Kukuczka- Przewodniczący Komisji                                                            

 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Istebna; 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Agnieszka Sikora 

Uchwała nr XIX/131/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 maja 2025r.  w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Istebna stanowi załącznik  nr 5 do niniejszego protokołu; 

 

 b) zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2025; 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Przechodzimy do podpunktu b, w którym mamy uchwałę dotyczącą zmian budżetu 

Gminy Istebna na rok 2025. Bardzo proszę, Panie Przewodniczący.” 

Hubert Kukuczka- Przewodniczący Komisji                                                           - 

„Dziękuję bardzo. Tutaj również dodam, że obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały tę 

uchwałę. I również Pani Kierownik Agata Kobel-Zembik omówi tą uchwałę. Dziękuję. „ 
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Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję bardzo. Proszę Pani Skarbnik.” 

Agata Kobel-Zembik- Skarbnik Gminy Istebna    

„Dziękuję. W projekcie uchwały budżetowej na rok 2025 zwiększono dochody łącznie o 

kwotę 1 354 003,00 zł. I są tutaj dochody majątkowe ze sprzedaży nieruchomości na 

rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego nieruchomości w kwocie 1 339 

000,00 zł oraz dochody bieżące z opłat za zajęcie pasa drogowego, opłat rocznych za 

udostępnienie kanału technologicznego, oraz z opłaty za zezwolenie na sprzedaż 

napojów alkoholowych w obrocie hurtowym. Plan dochodów po zmianach wynosi 97 775 

940,92 zł. Jeżeli chodzi o wydatki, to dokonano następujących zmian. Zmniejszono plan 

o 385 178,00 zł dla zadania utrzymanie dróg w sezonie zimowym 2024-2025. 

Zmniejszono plan o 100 tys. na budowę przepompowni wody wraz z siecią 

wodociągową oraz zagospodarowaniem terenu Istebna-Potoczki. Zdjęto z planu na 

2025 rok kwotę 150 tys. na modernizację budynku zespołu szkolno-przedszkolnego 

poprzez przebudowę dachu wraz z pracami towarzyszącymi, dostosowaniem do 

wymogów PPOŻ. Mówiłam o tym przy WPF-ie też. Dla zadania rozbudowa zbiornika 

wody dla ujęcia [niezrozumiałe], Koniaków, Bukowina zdjęto z planu pozostałą kwotę 43 

tys. zł. Na zagospodarowanie amfiteatru pod skocznią w Istebnej na roboty dodatkowe 

zabezpieczono środki 200 tys. zł. Na przebudowę i remont dróg gminnych dołożono 300 

tys. zł. Na remont budynku nr 873 w Istebnej z przeznaczeniem na archiwum zakładowe 

Urzędu Gminy zabezpieczono dodatkowe 43 tys. zł. Wprowadzono również 12 nowych 

zadań inwestycyjnych. I są to budowa sieci wodociągowej zasilającej przepompownie 

ścieków Istebna-Tartak 100 tysięcy zł, termomodernizacja budynku Urzędu Gminy 

Istebna 30 tysięcy, utworzenie Centrum Usług Społecznych w Istebnej 250 tysięcy, 

budowa trasy rowerowej w Dolinie Rzeki Czadeczka 60 tysięcy, zagospodarowanie 

terenu sportowo-rekreacyjnego na Zaolziu w Istebnej również 60 tysięcy, wymiana 

poszycia dachowego na budynku komunalnym Istebna 992 w Gminie Istebna 120 tys. 

Dostawa oraz montaż kotła centralnego ogrzewania do budynku Szkoły Podstawowej nr 

2 w Koniakowie 130 tys. Dostawa i montaż zmywarki do gminnego przedszkola w 

zespole szkolno-przedszkolnym w Istebnej 13 800,00 zł, przy jednoczesnym 

zmniejszeniu o tą samą kwotę wydatków bieżących. Kolejne zadanie to wymiana złoża 

węglowego [niezrozumiałe], Koniaków, Jasionka w Gminie Istebna 50 tysięcy. Wymiana 

złoża w filtrach czyszczących [niezrozumiałe], Wilcze 80 tysięcy. Wykonanie ogrodzeń 

dla terenów objętych bezpośrednią ochroną wód na ujęciach wody w Gminie Istebna 

100 tysięcy. Wykonanie systemu telemetrii na ujęciu wody Istebna-Wilcze w Gminie 

Istebna 90 tysięcy. Dokonano również przesunięć między wydatkami inwestycyjnymi a 

wydatkami bieżącymi o 170 tysięcy, to było plus minus 170 tysięcy, dla zadania 

wzmocnienie poziomu cyberbezpieczeństwa w Gminie Istebna. Również w WPF-ie 

mówiłam o tej zmianie nazwy zadania, więc też to tutaj zostało ujęte. W związku ze 

złożeniem wniosku o dofinansowanie w ramach programu Interreg Polska Republika 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Czeska wprowadzono do budżetu kwotę 30 tysięcy złotych, na zadanie ochrona i 

wykorzystanie przyrodniczych walorów Doliny Rzeki Olzy w Istebnej. To by było tyle, 

jeżeli chodzi o wydatki majątkowe. Natomiast w ramach wydatków bieżących 

zwiększono o 6 493,00 zł plan na wydatki statutowe na przeciwdziałanie alkoholizmowi. 

Również o 4 500,00 zł zwiększono plan wydatków na postępowania dotyczące 

nieruchomości. Wprowadzono kwotę 10 500,00 zł na realizację programu 'Gmina 

Przyjazna Seniorom', ogólnopolska karta, gdzie przewiduje się zakup 500 sztuk kart. 

Łącznie zwiększono plan wydatków o 1 618 293,00 zł i dokonano zmniejszeń na kwotę 

631 978,00 zł. Plan wydatków po zmianach wynosi 104 467 644,68 zł. Przychody 

zmniejszono do kwoty 8 472 124,96 zł, natomiast rozchody zostały bez zmian i wynoszą 

1 780 421,20 zł. W związku z tymi wszystkimi wprowadzonymi zmianami zmniejszeniu 

uległ deficyt budżetu i aktualnie wynosi on 6 691 703,76 zł. No i w związku z tym 

dokonano również odpowiednio zmian załączonych do uchwały, do projektu uchwały 

załączników. To są te załączniki od 1 do 7. Dziękuję. 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję bardzo. O głos prosi Radny Hubert Kukuczka, Pan Przewodniczący, proszę.” 

Hubert Kukuczka - Radny Rady Gminy Istebna/Przewodniczący Komisji 

„Dziękuję bardzo. Tutaj jeszcze chciałem w imieniu Rady Gminy i mieszkańców 

[niezrozumiałe] Łąki podziękować Wójtowi i jego pracownikom za podpisanie umowy z 

firmą, która opracowuje projekt zbiornika na Bukowinie oraz za podpisanie umowy z 

Panem Doktorem, który będzie dostępny dwa razy w miesiącu w środy po trzy godziny 

od pierwszego czerwca i będzie zajmował się sprawami narkomanii i uzależnieniami 

behawioralnymi. Dodam tylko, że finansowanie tego będzie ze sprzedaży napojów 

alkoholowych w obrocie hurtowym. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję. O głos prosi Radny Kazimierz Łacek.” 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja mam pytanie do Pana Wójta, bo tam w dziale 

dochody mamy milion trzysta trzydzieści dziewięć tysięcy ze sprzedaży nieruchomości 

na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego. Czy to są te nieruchomości na 

tartaku, które były omawiane?” 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Tak, Panie Kaziku.” 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję za odpowiedź, bo Pan Mecenas właśnie wtedy podczas dyskusji mi 

powiedział, że to nie są nasze nieruchomości, więc żebym nie wprowadzał w błąd opinii 
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publicznej, więc teraz skoro widzę, że wpłynęły pieniążki na nasze konto, to myślę, że to 

są nasze nieruchomości. Dziękuję.” 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Panie Mecenasie, może Pan się odniesie, bo ja sobie nie przypominam takiego 

sformułowania, ale proszę bardzo.” 

Pan Mecenas Tomasz Szkaradnik 

„Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu, Panie Radny, nie wiem, jak Pan zrozumiał 

słowa, które wypowiedziałem wtedy na sesji, ale nic takiego nie powiedziałem. Zresztą 

możemy jakby wrócić do protokołu.” 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję.” 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję bardzo. Jak najbardziej uważam, że dla jasności sprawy można wrócić do 

protokołu z tamtego dnia i wtedy będzie wszystko jasne. Bardzo proszę Radny 

Władysław Małyjurek.” 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. To w tej chwili to tak, to już po prostu obydwie te transze już są 

całkowicie już tam sfinalizowane, te obydwie te działki na [niezrozumiałe]? Czy jeszcze 

jest tam, jakaś finalizacja będzie? Tutaj chciałem się dowiedzieć. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję, bardzo proszę. Panie Wójcie, mogę prosić o odpowiedź?”  

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna                                                                   

„Te, które, te, o które wnioskowali dzierżawcy, użytkownicy dzierżaw wieczystych, tak, te 

zostały sprzedane.” 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

„Jeszcze jedno pytanie. Na jakim etapie jest jeszcze właśnie w Koniakowie byłe budynki 

SKR-u? Na jakim to jest, czy to już też jest finalizowane, czy jeszcze nie?” 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Na, na tą chwilę, na tą chwilę Pani Skarbnik tam jest, w tej chwili jeszcze ten, w tej 

chwili to jest jeszcze etap finalizacji, tak.” 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

„Jeszcze jedno pytanie będzie, bo też tam była mowa, że też jest jakaś dzierżawa 

wieczysta na Jaworzynce pod hotelem, pod starym hotelem Węgielek. Jak to tam 

wygląda na dzień dzisiejszy, ta dzierżawa? Czy też tam jest wystąpione o wykup tej 

dzierżawy, czy po prostu jest to nadal po staremu? Dziękuję.” 
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Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Panie Kierowniku, jak sobie jakoś nie przypominam, czy mamy tamten, ten odcinek, 

gdzie przebiega ta kanalizacja, czy to o tym mówimy, bo... Proszę bardzo.” 

Mirosław Kawulok- Kierownik Referatu Inwestycji 

„Akurat to nie jest mój referat już, ale powiem tak, jeżeli chodzi o, bo tam jest działka 

drogowa, która przechodzi przez Węgielek, tak, o to się rozchodzi. Z tego, co orientuję 

się na razie, nie ma niczego wszczętego, czy osoba, czy spółka, jak gdyby 

zawnioskowała również o sprzedaż tej tutaj nieruchomości, no to nie wiem akurat. 

Możemy się dowiedzieć i ewentualnie zostanie udzielona po sesji informacja.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję. Czy radni mają jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Panie Radny Władysławie jakieś problemy 

techniczne? Okej. Dziękuję, informuję, że dwunastu radnych jest za podjęciem uchwały.” 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Hubert Kukuczka- Radny Rady Gminy Istebna/ przewodniczący Komisji 

- Kazimierz Łacek- Radny Rady Gminy Istebna 

- Władysław Małyjurek- Radny Rady Gminy Istebna 

- Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy 

- Agata Kobel – Zembik Skarbnik Gminy 

- Mirosław Kawulok- Kierownik Referatu Inwestycji 

- Stanisław Legierski Wójt Gminy Istebna 

- Mecenas Tomasz Szkaradnik 

 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2025; 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Agnieszka Sikora 

Uchwała nr XIX/132/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 maja 2025r.  w sprawie 

zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2025 stanowi załącznik  nr 6 do niniejszego 

protokołu; 

 

 c) przystąpienia Gminy Istebna do Programu „ Gmina Przyjazna Seniorom- 

Ogólnopolska Karta Seniora- edycja Gmina Istebna” 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Przystępujemy do podpunktu c. Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Istebna do 

programu 'Gmina Przyjazna Seniorom, Ogólnopolska Karta Seniora, Edycja Gmina 

Istebna'. Tutaj poproszę najpierw Pana Przewodniczącego o zabranie głosu, a później 

Pani Kierownik uzupełni w ogóle projekt, na czym to będzie polegać. Bardzo proszę, 

Panie Przewodniczący.” 

Hubert Kukuczka- Radny Rady Gminy Istebna/ Przewodniczący Komisji 

„Dziękuję bardzo. Tutaj obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały tę uchwałę, a o punkt 

ten poproszę o zreferowanie Panią Kierownik Barbarę Sikorę.” 

Barbara Sikora- Kierownik GOPS 

„Dzień dobry, witam wszystkich serdecznie, a więc podjęcie uchwały umożliwi Gminie 

Istebna na przystąpienie do ogólnopolskiego programu 'Gmina Przyjazna Seniorom'. 

Wynika to też z próśb i zgłoszeń seniorów w naszej gminie. Mamy ich coraz więcej. 

Spędzają dużo czasu poza gminą, wyjeżdżają w różne miejsca, a dystrybucja tej karty w 

naszej gminie będzie organizowana przez Ośrodek Pomocy Społecznej. Będą te karty 

wydawane za darmo, a seniorzy będą mogli korzystać z różnych ulg i uprawnień. Z ulg 

w tych obiektach lub u tych przedsiębiorców, którzy również przystąpili do programu i to 

w całej Polsce. Czyli jeśli wyjadą nad morze, będzie obiekt, który przystąpił do tego 

programu, będą mogli korzystać z różnych ulg. Na stronie internetowej jest możliwość 

zobaczenia, którzy przedsiębiorcy przystąpili do tego programu. Jeśli się wejdzie na 

zakładkę dla seniorów, później jest zakładka zobacz z czego skorzystać można. Tam są 

udostępnione adresy wszystkich firm, które dotychczas przystąpiły. Myślę, że to jest 

ważne dla naszych seniorów, bo będą mogli korzystać z ulg i będą mogli być bardziej 

aktywni w całej Polsce, a nie tylko u nas. Będziemy też zapraszać naszych 
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przedsiębiorców, żeby przystąpili do tego programu. Będzie zorganizowane spotkanie i 

na tym spotkaniu będą już wydawane pierwsze karty dla naszych seniorów. Seniorzy, 

czyli osoby 60+, czyli wszystkie osoby, które skończyły 60 rok życia, powyżej.” 

 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję bardzo Pani Kierownik. Proszę o wyłączenie mikrofonu, dziękuję. No myślę, 

że super inicjatywa, super program. Oby tylko właśnie seniorzy skorzystali z tego i 

wyrobili sobie te karty, żeby mogli podróżować po całej Polsce i rozsławiać Trójwieś. Czy 

są tutaj w tym podpunkcie jeszcze jakieś pytania dotyczące tego projektu? Nie widzę, 

przystępujemy do głosowania. Proszę radnych o oddanie głosu. Dziękuję, informuję, że 

dwunastu radnych jest za podjęciem uchwały” 

W dyskusji wzięli udział: 

- Kierownik GOPS Barbara Sikora 

- Hubert Kukuczka- Radny Rady Gminy Istebna/ przewodniczący Komisji 

- Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia Gminy Istebna do Programu „ Gmina Przyjazna Seniorom- Ogólnopolska 

Karta Seniora- edycja Gmina Istebna” 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Agnieszka Sikora 
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Uchwała nr XIX/133/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 maja 2025r.  w sprawie 

przystąpienia Gminy Istebna do Programu „ Gmina Przyjazna Seniorom- 

Ogólnopolska Karta Seniora- edycja Gmina Istebna” stanowi załącznik  nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

 d) przyjęcia Programu osłonowego na rzecz wsparcia osób z 

niepełnosprawnością i ich rodzin w gminie Istebna na lata 2025- 2028 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Przechodzimy do kolejnego podpunktu d, w którym mamy projekt uchwały przyjęcia 

programu osłonowego na rzecz wsparcia osób z niepełnosprawnością i ich rodzin w 

Gminie Istebna na lata 2025-2028. Tutaj poproszę Pana Przewodniczącego, a potem o 

uzupełnienie Panią Kierownik. Bardzo proszę, Panie Przewodniczący.” 

Hubert Kukuczka- Radny Rady Gminy Istebna/ Przewodniczący Komisji 

„Dziękuję bardzo. Tutaj również Pani Kierownik przedstawi ten punkt, a ja tylko dodam, 

że obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały tę uchwałę. Dziękuję.” 

Barbara Sikora- Kierownik GOPS  

„Witam ponownie. Program ten umożliwi podjęcie różnych działań na rzecz środowiska 

osób niepełnosprawnych, nie tylko małych dzieci, ale osób dorosłych, jak i też rodzin, 

które zajmują się osobami niepełnosprawnymi. Będzie też to takie usystematyzowanie, 

co możemy w naszej gminie jeszcze utworzyć, bo mamy niektóre już stowarzyszenia, 

które działają na rzecz osób niepełnosprawnych. Mamy też teraz rok osób 

niepełnosprawnych. Zostały już podjęte pierwsze działania, za co bardzo dziękuję 

osobom, które się bardzo zaangażowały. Było to też widoczne na spotkaniu, jakie ostatnio 

mieliśmy, ile osób jest. Same te osoby zgłaszają, co chcieliby, żeby w naszej gminie 

powstało, więc będziemy też rozmawiać z tymi osobami. Realizujemy wiadomo te dwa 

programy, o których żeśmy parę razy mówili, program 'Asystenta Osobistej Osoby 

Niepełnosprawnej' i program 'Opieka Wytchnieniowa'. Teraz będziemy, bo otrzymaliśmy 

pozytywną decyzję Wojewody, przystąpiliśmy do programu 'Korpus Wsparcia Seniorów', 

więc też będziemy ogłaszać, żeby osoby zainteresowane zgłaszały się do tych 

programów. Będą to usługi sąsiedzkie, opaska bezpieczeństwa dla osób starszych. Także 

myślę, że idziemy w dobrym kierunku i będą osoby mogły korzystać z różnych działań. 

Była tutaj dyskusja też na komisji, żeby powstało jakieś miejsce takie stałe dla osób 

niepełnosprawnych, więc ten program przyczyni się do diagnozy tych potrzeb i być może 

uruchomienia przykładowo, powiedzmy, środowiskowego domu samopomocy dla osób 

niepełnosprawnych. Dziękuję bardzo.” 
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Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna     

                           

„Dziękuję bardzo Pani Kierownik. Dokładnie tak jak Pani już tutaj wspomniała, taki 

program otworzy nam wachlarz, że możemy przystąpić do innych programów, otworzy 

nam horyzonty, będzie więcej możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych. Także to 

też jest ważne, żeby w miarę możliwości i organizacyjnych, i budżetowych tutaj skupić się 

właśnie na tych trudnych, ale bardzo potrzebnych tematach społecznych. Czy macie 

Państwo jeszcze tutaj w tym podpunkcie jakieś pytania, sprawy? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 

dwunastu radnych jest za podjęciem uchwały.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Hubert Kukuczka Radny Rady Gminy Istebna/ Przewodniczący Komisji 

- Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Barbara Sikora- Kierownik GOPS  

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Programu osłonowego na rzecz wsparcia osób z niepełnosprawnością i ich 

rodzin w gminie Istebna na lata 2025- 2028 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Agnieszka Sikora 

Uchwała nr XIX/134/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 maja 2025r.  w sprawie 

przyjęcia Programu osłonowego na rzecz wsparcia osób z niepełnosprawnością i 
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ich rodzin w gminie Istebna na lata 2025- 2028 stanowi załącznik  nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

 

6. Opiniowanie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2024. 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Wyczerpaliśmy podpunkty w punkcie piątym, tak więc przechodzimy do kolejnego punktu 

szóstego. Opiniowanie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2024. Bardzo proszę, 

Panie Przewodniczący.” 

Hubert Kukuczka- Radny Rady Gminy Istebna/ Przewodniczący Komisji  

„Dziękuję bardzo. Jest to coroczna ocena przedstawiana przez Panią Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Na wszystkie pytania zadane została udzielona 

odpowiedź i obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały tę uchwałę. Dziękuję bardzo.” 

                                

„Dziękuję. Czy radni macie tutaj jeszcze w tym punkcie... Proszę bardzo. Radny 

Kazimierz Łacek, proszę bardzo.” 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję Pani Przewodnicząca, więc ja tutaj zadałem pytanie do Pani Basi, ile kosztują 

gminę domy pomocy społecznej? O ile Pani Basia to już tam wyliczyła, to jakby mi mogła 

podać odpowiedź. Dziękuję.” 

 

Barbara Sikora- Kierownik GOPS  

„Witam serdecznie. Może też powiem mieszkańcom, jak to się odbywa, kiedy się kieruje 

osobę do Domu Pomocy Społecznej. Dla nas to jest ostateczność, bo wiemy wszyscy 

dobrze, że rodzina, czyli dzieci, wnuki są zobowiązane do opieki nad osobą starszą  

i osobą niepełnosprawną, ale niestety zdarzają się sytuacje, że tej opieki nie mogą 

zapewnić albo osoby są samotne. Wtedy kieruje się osoba do Domu Pomocy Społecznej 

oczywiście za jej zgodą. Jeśli ta osoba nie wyrazi zgody, a zagrożone jest bezpieczeństwo 

tej osoby, to kierownik ośrodka ma możliwość złożenia wniosku do sądu o umieszczenie 

bez zgody. Ale to są naprawdę bardzo wyjątkowe sytuacje. Jeśli chodzi o koszt utrzymania 

takiej osoby w Domu Pomocy Społecznej, to co roku Starosta ogłasza taki koszt. 

Przytoczę też ile kosztuje obecnie utrzymanie takiego mieszkańca w Domu Pomocy 

Społecznej. W Powiatowym Domu Pomocy Społecznej Feniks w Skoczowie 8 140,28 zł. 

W Domu Pomocy Społecznej Pogodna Jesień kosztuje 7 604,00 zł. w Domu Pomocy 

Społecznej Betania 7 667,00 zł, w Domu Pomocy Społecznej dla dzieci w Strumieniu  

8 835,00 zł. Jeśli taka osoba zostanie skierowana do Domu Pomocy Społecznej, to 
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zgodnie z ustawą 70% pokrywa mieszkaniec. Taki przykład może podam. Jeśli dochód 

mieszkańca wynosi 2,5 tys. zł, to 70% to 1 750,00 zł. Jeśli ta osoba nie ma rodziny, to 

gmina pokrywa 5 531,00 zł miesięcznie. To jest taki przykład. A jeśli chodzi o koszt pobytu 

za ubiegły rok, jaki gmina pokryła, czyli dofinansowanie pobytu mieszkańca, to jest 291 

711,00 zł. Na ten rok, czyli w tym roku mamy 7 mieszkańców i mamy, 40 tysięcy 

miesięcznie pokrywamy. Więc to jest bardzo duży koszt. Też dyskutowaliśmy na temat, 

co zrobić, żeby to zminimalizować, te koszty. I tutaj zapoznałam się też dokładniej, bo 

rozmawialiśmy na temat rodzinnych domów pomocy społecznej. Kto może utworzyć i jak 

to wygląda? Może to utworzyć osoba fizyczna, czyli osoba prywatna, która posiada 

jednorodzinny dom i ona w tym domu mieszka, może utworzyć taki rodzinny dom pomocy. 

I wtedy tych mieszkańców tam może być od trzech do ośmiu osób. Czyli to są takie 

kameralne warunki. Można by było wtedy tą osobę zatrzymać tutaj u nas w gminie. Może 

też taki dom otworzyć stowarzyszenie i też musi posiadać albo umowę najmu, albo 

dzierżawy, żeby taki dom mieć. I też może otworzyć taki rodzinny dom pomocy. Więc 

myślę, że jeśli mieszkańcy byliby chętni i zainteresowani taką pomocą dla osób starszych, 

to mogą się zgłosić do nas, porozmawiamy, rozpatrzymy, czy jest taka możliwość. 

Rozporządzenie z 29 lipca 2024 roku dokładnie mówi, jakie warunki trzeba spełnić, żeby 

taki dom otworzyć. Są też takie domy już otwarte, sporo jest w Brennej, więc jeśli ktoś by 

chciał i byłby z mieszkańców zainteresowany, to zapraszam serdecznie do nas. Są tam 

też warunki, wiadomo, lokalowe. Jeśli chodzi o metraż, to tam jest metraż. Jeśli jest pokój 

jednoosobowy, to 10 metrów kwadratowych musi taki pokój mieć, a jeśli są to dwie osoby, 

to 8 metrów kwadratowych na osobę. Łazienka w takim domu to jedna na pięć osób. I tam 

są szczegółowe wytyczne, jeśli chodzi o otwarcie takiego domu w rozporządzeniu. 

Umowę się podpisuje z Wójtem i my kontrolujemy jako Ośrodek Pomocy Społecznej, 

sprawujemy nadzór nad wykonywaniem takiej usługi. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„Dziękuję bardzo Pani Basiu za wyczerpującą odpowiedź. Kolejna furtka, z której może 

ktoś byłby zainteresowany skorzystać i utworzyć taki rodzinny dom pomocy. Ad vocem 

Radny Kazimierz Łacek. Proszę bardzo.”  

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję Pani Przewodnicząca. Dziękuję Pani Basiu. Pani Basia to jest odpowiedni 

człowiek na odpowiednim miejscu. Zawsze wszystko perfekcyjnie przygotowane. 

Wszystkie odpowiedzi, elegancko wszystko mamy i już wiemy, że plus minus pół miliona 

złotych nasz budżet gminy będzie kosztować to, co pani powiedziała, czyli mieszkańcy, 

którzy znajdą się w Domu Pomocy Społecznej do końca roku. Może to być pół miliona 

złotych, a ważne jest to, że to są środki nasze, własne, także to nie jest żadne, nie ma na 

to żadnych subwencji, więc myślę, że to jest warte podkreślenia. Dziękuję bardzo.” 
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 Barbara Sikora- Kierownik GOPS  

 

„Dodam, że jakakolwiek pomoc jest udzielana, to się liczy miejsce zamieszkania. Czyli 

przeprowadzamy wywiad w miejscu zamieszkania. Jeśli chodzi o osoby bezdomne, to 

ostatni meldunek, czyli tak jak Pani Przewodnicząca tutaj powiedziała, jeśli osoba się 

znajdzie w Warszawie, to zawsze ośrodek pomocy się kontaktuje z nami. Ustalamy, gdzie 

daną osobę kierujemy. My wystawiamy skierowanie do schroniska, z którym mamy 

podpisaną umowę. Dziękuję.”  

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

 

„Dziękuję bardzo. Czy radni jeszcze macie tutaj w tej kwestii jakieś pytania? Coś chcecie 

uzupełnić? Nie widzę. Bardzo dziękujemy za przygotowanie tej oceny pomocy społecznej 

za rok 2024. I przechodzimy do kolejnego punktu siódmego. Analiza i omówienie 

sprawozdania, a przepraszam, ja się już rozpędziłam, że jesteśmy w siódmym. Tak, teraz 

przystępujemy do głosowania nad tą opinią. Dziękuję za oddane głosy. Informuję,  

że dwunastu radnych jest za przyjęciem oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2024.” 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Hubert Kukuczka- Radny Rady Gminy Istebna/ Przewodniczący Komisji; 

- Kazimierz Łacek- Radny Rady Gminy Istebna; 

- Barbara Sikora - Kierownik GOPS. 

  

Głosowano w sprawie: 

Opiniowanie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Barbara Kubas, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (2) 

Damian Izba, Agnieszka Sikora 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2024 stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu 

7. Analiza i omówienie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Gminy 

Istebna z organizacjami pozarządowymi w 2024 r. 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna                               

„I teraz przechodzimy do punktu siódmego. Analiza i omówienie sprawozdania z realizacji 

programu współpracy Gminy Istebna z organizacjami pozarządowymi w 2024 roku. 

Bardzo proszę, Panie Przewodniczący.” 

Hubert Kukuczka- Radny Rady Gminy Istebna/ Przewodniczący Komisji  

„Dziękuję bardzo. Tak jak w punkcie szóstym jest to coroczna analiza, z którą radni się 

zapoznali, przedyskutowali i na wszystkie pytania została im udzielona odpowiedź. 

Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

                               

„Dziękuję. Czy tutaj w tym punkcie radni mają jeszcze jakieś pytania lub kwestie do 

podjęcia? Nie widzę. Dziękujemy za przygotowaną analizę. I przechodzimy teraz do 

punktu ósmego. Informacja Przewodniczącego Komisji ze wspólnego posiedzenia 

Stałych Komisji Rady Gminy Istebna. Bardzo proszę Pan Przewodniczący Hubert 

Kukuczka.” 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Hubert Kukuczka- Radny Rady Gminy Istebna/ Przewodniczący Komisji;  

- Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna. 

 

8. Informacja Przewodniczącego Komisji ze wspólnego posiedzenia Stałych 

Komisji Rady Gminy Istebna. 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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„I przechodzimy teraz do punktu ósmego. Informacja Przewodniczącego Komisji ze 

wspólnego posiedzenia Stałych Komisji Rady Gminy Istebna. Bardzo proszę Pan 

Przewodniczący Hubert Kukuczka.” 

 

Hubert Kukuczka- Radny Rady Gminy Istebna/ Przewodniczący Komisji  

 

„Dziękuję bardzo. Wspólna komisja odbyła się 27 maja 2025 roku i trwała od godziny 9.00 

Do godziny 13.30. Pytania na komisji w sprawach bieżących dotyczyły między innymi: 

remontu dróg gminnych, remontu dróg wojewódzkich i tutaj poproszono o umieszczenie 

na stronie gminnej oraz w Gazetce Trójwieś o postępach i ewentualnym zakończeniu tych 

prac, chodzi o [niezrozumiałe] koniaków. Nadmienię tylko, że termin ukończenia upływa  

z końcem sierpnia. Zapytano o możliwość opłaty klimatycznej na terenie Trójwsi oraz  

o możliwość postawienia parkomatu na parkingu pod Grapą. Zapytano o postępy  

w pracach dotyczących miejsca tego planu zagospodarowania w Jaworzynce. 

Poinformowano, że wnioski o nagrodę Rady Gminy Istebna dla sportowców upływają 31 

lipca bieżącego roku. Pan Wójt zaprosił wszystkich mieszkańców na najbliższe imprezy 

organizowane przez Urząd Gminy, Gminny Ośrodek Kultury oraz Gminną Komisję 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Radni otrzymali również zaproszenia na 

odsłonięcie tablicy pamiątkowej Janka Gajdosza w Roztoce 4 czerwca o godzinie 10.00. 

Tutaj również 22 maja odbyło się spotkanie zorganizowane przez Radę Gminy Istebna w 

ramach roku osób z niepełnosprawnością. Na spotkaniu obecni byli zaproszeni goście 

tacy jak: członkowie zarządu Powiatu Czeszyńskiego, Wójt Gminy Istebna, 

przedstawiciele PCPR, PFRON, przedstawiciele Urzędu Skarbowego, Dyrektor Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Cieszynie, Przewodniczący Zespołu do Spraw 

Orzekania o Niepełnosprawności, Kierownik GOPS-u w Istebnej, przedstawiciele szkół w 

Gminie Istebna, Dyrektor Słonecznej Krainy, i Prezes Stowarzyszenia Dobrze, że Jesteś 

wraz z podopiecznymi oraz mieszkańcy Gminy Istebna. Spotkanie przebiegało w bardzo 

miłej atmosferze. Wiedza przekazana przez tych przedstawicieli okazała się bardzo 

owocna, otwierająca drogę do szerokiej i wielowątkowej dyskusji. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

                               

„Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący.” 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Hubert Kukuczka- Radny Rady Gminy Istebna/ Przewodniczący Komisji;  

- Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna. 
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Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Istebna z organizacjami 

pozarządowymi w 2024 r. stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

9. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

Przechodzimy do punktu dziewiątego. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Informuję, że nie wpłynęły żadne interpelacje, wnioski i zapytania. 

10. Sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

                               

„I przechodzimy do punktu dziesiątego. Sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. Tutaj 

na naszych urządzeniach widzimy załączone dokumenty. Tutaj została udzielona 

odpowiedź Radzie Rodziców w sprawie pisma, które od nich otrzymaliśmy w sprawie 

lekcji religii. Otrzymaliśmy również pismo z uchwałą Rady Gminy Bolesław. I tutaj 

informacyjnie tylko podam, że Rada Gminy nie musi tutaj podejmować uchwały w tej 

sprawie, a chodzi o odstrzał dzików. Kolejne pisma to jest uchwała Rady Powiatu 

Tarnogórskiego. Tutaj analogicznie do tej poprzedniej uchwały Gminy Bolesław Rada 

Gminy nie ma obowiązku podejmowania uchwały w tej sprawie, a chodzi o pakt 

migracyjny. Również na naszych urządzeniach i o czym też mówiliśmy na komisji wpłynęły 

skargi na Przewodniczącą Rady Gminy i na Radę Gminy Istebna. Informuję, że według 

tutaj tych skarg, że nie została udzielona odpowiedź w terminie. Informuję, że taka 

odpowiedź została udzielona w terminie, ale wszystkie te skargi tutaj przekazujemy do 

Wojewody i z pełną dokumentacją od początku tych spraw i czekamy na rozstrzygnięcie 

Wojewody w tej sprawie, jak to będzie dalej procedowane. Bardzo proszę radnych, jeżeli 

się będą zgłaszać, czy osoby, które będą zabierały głos, tutaj mówię do naszych gości, to 

proszę pamiętać o zgłaszaniu się do dyskusji. Bardzo proszę pamiętać o tym, że 

obowiązuje nas RODO, czyli nie możemy używać tutaj imion i nazwisk osób, które nie są 

obecne na tej sali. Także proszę bardzo, otwieram dyskusję. O głos prosi Radny 

Władysław Małyjurek.”  

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję, Pani Przewodnicząca, pierwsze pytanie. Chodziłoby mi o tych emigrantów, tak 

jak ten Tarnobrzeg przyjął uchwałę. Ja bym miał takie, czy można do Pana Mecenasa 

zadać pytanie? Panie Mecenasie, jakby to wyglądało, czy Rada Gminy mogłaby podjąć 

taką uchwałę, że przypuśćmy, jeżeli byłby napływ nielegalnych emigrantów, że dajemy 

zakaz meldowania na terenie Gminy Istebna takich ludzi, nielegalnych emigrantów. Czy 
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byłaby możliwość podjęcia takiej uchwały zgodnie z prawem? Jakby to wyglądało 

prawnie? Dziękuję bardzo.”  

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przepraszam bardzo, Panie Mecenasie, mogę prosić tutaj o odpowiedź? Proszę Panie 

Radny wyłączyć mikrofon.” 

Radca Prawny Tomasz Szkaradnik 

 

„Pani Przewodnicząca, wysoka Rado, nie rozumiem jakby do końca tej konstrukcji, że jak 

można meldować nielegalnych emigrantów i jak chcemy z tym walczyć. Nie rozumiem 

Pana Radnego i Pana wątpliwości, bo jeżeli ktoś jest nielegalnym emigrantem, no to ma 

jakby ograniczone prawa w zakresie meldunku, więc nie wiem, nie widzę jakby tutaj roli 

rady, żeby w jakiś sposób, poza jakimś tam apelem, który nic by nie zdziałał, no nie widzę 

takiej, no sensu podejmowania takich uchwał. Może i też podstawy prawnej, żeby tutaj 

też dodać.” 

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję. Panie Mecenasie, ja się spotkałem z takim, opinią takiego jednego Pana, bo 

tak, już są porobione centra, i w Katowicach tak jest, po prostu tam można sprawę 

załatwiać. I jeżeli jest grono ludzi, którzy mają tutaj swoje domy pobudowane i te domy są 

puste. I on mi powiedział tak, jeżeli będzie wszystko legalne, to on bierze ośmiu tutaj do 

swojego domu. I teraz tak, czyli teraz będzie, jeżeli on ich tu weźmie, to oni muszą być tu 

u nas w gminie zameldowani chyba, nie? Legalnie. Czy my możemy taką ustawę po 

prostu stworzyć, że się będziemy bronić przed tym, żeby po prostu takich ludzi tu 

meldować na miejscu w Trójwsi? Jakby to wyglądało prawnie. Dziękuję.„ 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 
„Panie Mecenasie, możemy jeszcze prosić o odpowiedź?” 

 
Radca Prawny Tomasz Szkaradnik 
 
„Oczywiście. Nie wiem, czy jestem w stanie jakby odpowiedzieć Panu w taki sposób, bo 
jeżeli się jest nielegalnym emigrantem, to nie można legalnie się meldować w gminie. 
Jeżeli sobie ureguluję status pobytu w Rzeczpospolitej Polskiej i mam wszelkie prawa, 
żeby tutaj dostać, nie wiem, meldunek, to tak, dla mnie to się wyklucza. Nie można być 
nielegalnym emigrantem i zameldować się oficjalnie w domu w Istebnej, więc tutaj być 
może to są kwestie takie, że ktoś pomylił pojęcia, Panie Radny, ale nie widzę też 
możliwości, na przykład jeżeli ktoś jest legalnie w kraju, ma kartę pobytu, czy w jakiś inny 
sposób ma uregulowany ten status swojej obecności w Rzeczpospolitej, żebyśmy 
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powiedzieli, że nie można go zameldować, czy w jakiś sposób nie wolno mu wynająć. Nie 
widzę takiej możliwości i nie rozumiem tych obaw, być może. Jeżeli można też przy okazji, 
bo ja sobie, można Pani Radna?” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 

„Proszę Panie Mecenasie.” 

 
Radca Prawny Tomasz Szkaradnik 
 
„Ja również przeanalizowałem sobie protokół z sesji styczniowej, gdzie była dyskusja 
dotycząca sprzedaży użytkowania wieczystego, czy przekształcenia użytkowania 
wieczystego jednej z nieruchomości w Istebnej, nigdzie, Panie Radny, zwracam się tutaj 
do Pana Kazimierza Łacka, nie padło coś takiego, że gmina do tego nie ma żadnych praw, 
tak? Bo jeżeli właściciele, ja tam tłumaczyłem, bo myśmy tam wymieniali dość często 
swoje opinie, ja starałem się wytłumaczyć, na czym polega konstrukcja użytkowania 
wieczystego, że właścicielem gruntu jest gmina lub Skarb Państwa, w tym wypadku to 
była gmina, a właścicielem budynków jest użytkownik wieczysty. I też jakby tłumaczyłem, 
na czym polega te roszczenie, które zostało jakby tam, więc jeżeli Pan Radny naprawdę 
chce się dowiedzieć, o co chodzi z tym przekształceniem użytkowania wieczystego, to 
zapraszam, po sesji możemy przejrzeć i protokół, i sobie pewne wątpliwości wyjaśnić. 
Dziękuję bardzo.” 

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

„Jeszcze jedno pytanie.” 

 
Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 
„Dziękuję. Proszę.” 
 
 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 
 
„Chodziłoby mi o pytanie takie, o Trójstyk. Szykuje się tam dość duża impreza 24 sierpnia, 
także tam się możemy spodziewać kilka tysięcy ludzi. I takie moje pytanie, czy byłaby 
możliwość po prostu jakiegoś tam miejsca trochę utwardzić na tej naszej działce gminnej. 
[niezrozumiałe] tam się mogli gdzieś jacyś goście zaproszeni zatrzymać. No i czy byłoby 
też możliwe, żeby tam postawić ze 4-5 ławek na tej naszej działce, tak żeby, bo jednak 
potem tam jest masa ludzi, ci ludzie się nie mają gdzie pomieścić, żeby mieli gdzieś 
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chociaż usiąść i zjeść i takie. Czy byłoby coś takiego możliwe tam na tej działce stworzyć? 
Dziękuję bardzo.”  

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 
„Dziękuję. Tutaj jeszcze jest, po kolei to sobie zrobimy, ad vocem jest Radny Kazimierz 
Łacek, a potem poproszę Pana Wójta o głos.”  
 
Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

 
„Dziękuję Pani Przewodnicząca, ja tutaj chciałem przekazać Panu Mecenasowi, że 
skorzystam i przeglądniemy sobie i dziękuję w ogóle Panu.”  

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 
„Dziękuję. Proszę Panie Wójcie.” 
Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

 

„Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Może zacznę od tego drugiego pytania, kwestia 

ławek. Tam zawsze są ławki przywożone i w zasadzie, albo ich wystarcza, w zasadzie 

zawsze wystarcza kilka tysięcy, no bywało tam koło dwóch, akurat w tym wydarzeniu 

uczestniczę od początku. Jak, jak te, jak te msze zostały organizowane, zapoczątkował 

to tu siedzący obok Sołtys z Koniakowa, wcześniej jako osoba odpowiedzialna za 

zabezpieczanie terenu pod względem logistycznym, bezpieczeństwa, więc specjalnych 

zagrożeń nie widzę. Co do utwardzenia placu myślę, że tutaj Pan Kierownik się wypowie. 

Natomiast no do tej pory logistycznie i organizacyjnie było to zabezpieczone w sposób 

właściwy, bo i kwestie obsługi medycznej, ale też i kwestie kierunkowych, też mamy 

pomysły, ostatnio rozmawiałem też, będzie jeszcze spotkanie z Księdzem Proboszczem 

z parafii na Trzycatku, także to wszystko sobie jeszcze omówimy, natomiast no do tej pory 

na przestrzeni tych kilkunastu lat nie było tam żadnych problemów, a tak jak mówię, 

uczestniczę w tym wydarzeniu od początku i myślę, że w tym roku też sobie damy radę. 

Panie Kierowniku, proszę bardzo.”  

 

Mirosław Kawulok- Kierownik Referatu Inwestycji 

 

„Jeżeli chodzi o to utwardzenie terenu tych naszych działek, bo tam są bodajże dwie,  

ja się zorientuję i myślę, że na komisji przyszłej dam odpowiedź. Dobrze?”  

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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„Dziękuję bardzo. Proszę Radny Kazimierz Łacek.” 

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja mam pytanie do Pana Wójta, bo na ostatniej komisji 

mówiliśmy o Domie Trzech Narodów i między innymi tutaj Pan Kierownik powiedział, że 

będą Państwo, czy złożyli Państwo wniosek o zmianę, żeby można było w tym domie 

robić coś innego, nie tylko kulturowo. I teraz sobie tak myślę właśnie w trakcie tej rozmowy 

o emigrantach, że może lepiej tego nie robić, bo jak my to zmienimy i nie będziemy tego 

mieć na działalność kulturową, tylko nie wiem na jaką, no to żeby nie było tak, że z góry 

dostaniemy nakaz relokacji tutaj tych emigrantów. Dziękuję.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję bardzo. O głos prosi Pani Bogusława Kawulok.” 

Sołtys wsi Jaworzynka Bogusława Kawulok 

 

„Dzień dobry Państwu. Ja w zasadzie dwie takie krótkie sprawy. Pierwsza, w niedzielę 

będziemy mieć takie małe święto naszych wszystkich kochanych milusińskich, także 

wszystkim dzieciakom, tym większym i tym mniejszym życzę samych dobrych dni i słońca 

każdego dnia, nawet jak leje. A druga sprawa jest taka, że chciałabym serdecznie zaprosić 

drużyny, te bardziej zorganizowane i te mniej, z Trójwsi i nie tylko na nasz turniej kolejny, 

który odbędzie się 21 czerwca pod Smereczkami. Zapisy ogłosimy na pewno na stronie, 

ale myślę, że jeżeli są chłopcy czy dziewczęta, którzy planują wziąć udział w tym turnieju 

mogą powoli szlifować formę i w najbliższych dniach będziemy ogłaszać już zapisy. No  

i cóż, serdecznie zapraszam w takim razie potem również nie tylko na turniej, ale i na 

festyn 21 czerwca pod Smereczkami w Jaworzynce. Dziękuję bardzo.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo Pani Sołtys. To jest turniej w piłce nożnej, prawda? Także można 

szlifować formę. Proszę bardzo, Radny Władysław Małyjurek.”   

 
Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 
 
„Dziękuję, to jeszcze takie jedno pytanie. Tam było w sprawozdaniu, Panie Wójcie, 
podpisanie umowy na koszenie terenów zielonych. Co by to miało obejmować, ta umowa, 
koszenie tych terenów zielonych?”  
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Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

„Jeszcze zanim poproszę tutaj Pana Wójta o odpowiedź. Bardzo proszę radnych o to, że 

jeżeli jesteśmy przy punkcie sprawozdania, to wszelkie pytania wyczerpać właśnie przy 

tym punkcie, ale tutaj poproszę Pana Wójta o udzielenie odpowiedzi.” 

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Panie Kierowniku, proszę o taką pełną odpowiedź. Proszę.” 

Mirosław Książczyk- Kierownik Referatu Usług Komunalnych 

 

„Dzień dobry, witam wszystkich. Jeżeli chodzi o koszenie terenów zielonych, zakres prac 

obejmuje koszenie wszystkich działek należących do Gminy Istebna oraz będzie też 

uwzględnione tam koszenie poboczy od, na drodze od Kopanic po granicę słowacką dwa 

pasy wokół tej drogi. No i tutaj reszta to są już działki, które mamy po prostu należące do 

gminy jako zarośnięte trawą, koszenie czy działka na Trójstyku, czy na Wilczym, czy  

w innych terenach. Nie wiem, czy radnemu odpowiedział na pytanie.” 

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Jeszcze pytanie do Pana Kierownika, jedno też, był odbiór tej drogi (...) 

[niesłyszalne] Jest. Drogi na Jasiach. Jak tam ten odbiór poszedł? Nie było tam żadnych 

jakichś robót dodatkowych, wskazań, czy to wszystko poszło zgodnie, odbyło się  

z dokumentacją? Dziękuję bardzo.” 

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna  

„Proszę Panie Kierowniku.” 

 

Mirosław Kawulok- Kierownik Referatu Inwestycji  

„Wiadomo było, to zadanie trwało od zeszłego roku, w tym roku został dokonany odbiór, 

zadanie zostało rozliczone zgodnie z kosztorysem ofertowym, czyli na podstawie 

kosztorysu ofertowego zostało to zweryfikowane, zakres robót był wykonany, to co 

zakładał kosztorys i tam były roboty zamienne, więc też to zostało wykonane. Myślę, że 

radni, którzy jeżdżą tam, orientują się, myślę, że ten odcinek był bardzo potrzebny, bo 
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wykonaliśmy już drugi odcinek tego zadania i myślę, że cała droga jest już teraz zdatna 

do użytkowania dla mieszkańców i nie tylko. Dziękuję.”  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Zmieściło się w tej kwocie, która była zaplanowana, Panie Kierowniku?”  

 

Mirosław Kawulok- Kierownik Referatu Inwestycji 

 

„Tak, zmieściło się, tak jak powiedziałem, każde roboty dodatkowe ewentualnie, jeżeli są 

na każdych drogach, są weryfikowane przez tutaj, przez inspektorów, czyli inspektora 

nadzoru i dany referat. I zmieściliśmy sobie, zmieściliśmy się w kwocie, na którą była 

podpisana umowa z wykonawcą robót. Dziękuję.” 

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Także szacun Panie Kierowniku. I jeszcze jedno pytanie do Pana Wójta. Ciągle tak się 

mieszkańcy, ciągle się pytają i to tak chodzi o ten nieszczęśliwy plan zagospodarowania 

dla wsi Jaworzynka. Jak to na dzień dzisiejszy wygląda, jakby Pan to mógł tak to 

publicznie sprecyzować? Dziękuję.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

„Proszę Wójcie o odpowiedź.” 

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

 

„Dziękuję bardzo. To może zacznę po kolei, a tam było pytanie, czy uwaga Pana 

Radnego, Pana Kazimierza. No nie, no, no nie będziemy przez to, że gdzieś krążą jakieś 

takie obiegowe opinie, że coś by się miało wydarzyć u nas tutaj w byłym Domu Trzech 

Narodów, no nie będziemy prowadzili żadnych inwestycji, o zmianę przeznaczenia, o tym 

mówiliśmy już na początku naszej kadencji, pewnych rzeczy by nie było. Do dzisiaj mogła 

tam być galeria, ale do tego nie wracamy. Teraz chcemy, żeby ten obiekt na nowo zaczął 

funkcjonować, ale niekoniecznie z przeznaczeniem takim, jak był pierwotnie dany, czyli 

na działalność kulturalną, bo tu mamy obiekt, który jest stricte na to przeznaczony i który 

nas też kosztował 10 milionów złotych i niech on jest dobrze wykorzystany. Tam będą, 

mamy pomysły też, jak to tam zagospodarować. Natomiast jeszcze raz bym się odniósł, 

na pewno, tutaj Pan Mecenas w zasadzie powiedział wszystko, ale dla mnie takim, nie 

będąc prawnikiem, takim symptomatycznym określeniem jest słowo nielegalne i to sobie 
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każdy możemy sprawdzić, co to słowo, jakie ma znaczenie, więc każdy nielegalny migrant 

ma określony status, na terytorium danego państwa, no i zazwyczaj się to wiąże  

z umieszczeniem w strzeżonych miejscach. Także też bym prosił, żebyśmy tak troszeczkę 

do tego podeszli w taki pragmatyczny sposób, bo no źle jest jak straszymy ludzi czymś, 

co w zasadzie z definicji jest niemożliwym. Także słowo nielegalny się kojarzy 

jednoznacznie i tak też jest traktowane, ale to nie tylko w Polsce, w każdym innym 

państwie. Jeżeli chodzi o kwestie planu dla Jaworzynki. No niestety Pan Wojewoda nam 

te uwagi i to, co żeśmy przyjęli, cofnął. No i w tej chwili jesteśmy na etapie opracowywania 

tych poprawek. Także jak tylko będą konkretne już wyniki, oczywiście od razu, nie 

będziemy czekać na sesję, czy komisję. Jak tylko będziemy coś wiedzieć, to też poprzez 

informator, czy poprzez informacje dla radnych, którzy uczestniczą w dyżurach, będziemy 

te informacje przekazywać. Dziękuję bardzo.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. O głos prosi Radna Jadwiga Waszut.” 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca, witam wszystkich. Ja chciałam tutaj gorąco 

podziękować za udział w akcji zbiórki elektrozłomu, która była prowadzona przez Szkołę 

Podstawową nr 1 w Koniakowie. Można powiedzieć, że przerosło to oczekiwania, była 

potrzebna jakby druga tura tej akcji, było bardzo dużo tego elektrozłomu. I tutaj ze swojej 

strony, i ze strony osób, które się zajmowały tą akcją, chciałabym bardzo podziękować 

wszystkim mieszkańcom gminy, bo były tam przywożone rzeczy nie tylko przez 

mieszkańców Koniakowa, ale całej gminy, dlatego tego było tak bardzo dużo. Chciałam 

również już teraz powiedzieć, że jesienią znowu będzie taka akcja, bo jest bardzo duże 

zapotrzebowanie właśnie na tego typu akcje. Za zebrany złom szkoła ma przyznawane 

punkty i te punkty zostały zamienione na pomoce dydaktyczne, które szkoła mogła sobie 

wybrać. Jest bardzo dobra współpraca obydwu szkół w Koniakowie. Podzielono się tymi 

punktami i obydwie szkoły mogły skorzystać z tej akcji. Jednocześnie informuję, że do  

13 czerwca trwa akcja zbierania makulatury. Miejscem składowania jest Szkoła 

Podstawowa nr 1 w Koniakowie. Oczywiście tutaj elektrozłom mógł być składowany, 

nielimitowany czas był na składowanie tych elektrośmieci. Tutaj w godzinach pracy szkoły 

prosimy, jeżeli tylko kto może i ma takie zasoby, prosimy o dostarczenie tego, tej 

makulatury do Koniakowa. Proszą też osoby, które się zajmują tymi akcjami, aby 

zachęcać szkoły do prowadzenia takich akcji, bo można fajne rzeczy też pozyskać dla 

szkół. Przypominam jeszcze, że cały rok trwa akcja zbierania baterii również w Szkole 

Podstawowej nr 1 w Koniakowie. Dziękuję bardzo.”  
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Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję bardzo. Bardzo cieszą takie akcje. Jeszcze jak rezultat jest namacalny w formie 

pomocy dydaktycznych, to chyba ze zdwojoną siłą tam nauczyciele działają w tym 

temacie. Bardzo proszę Radny Piotr Lipowski prosi o głos.” 

 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Ja chciałem dopytać, czy brzeg Olzy jeżeli chodzi 

o wykaszanie traw i innych jest jak gdyby, gmina odpowiada za to, bo tam nawet są takie 

gałęzie, które zwisają, czy raczej Wody Polskie, żeby to tam doprowadzić?” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

„Proszę Panie Kierowniku.” 

 

Mirosław Książczyk- Kierownik referatu Usług Komunalnych 

 

„Jeżeli chodzi o takie tereny przyrzeczne, to już wszystko organizują Wody Polskie. 

Można to zgłaszać do Cieszyna. Tam jest też oddział, który się zajmuje takimi też 

sprawami.” 

 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

Bo dużo właśnie jest od mieszkańców zapytań, bo te drzewa już po prostu zwisają na 

drogę i jest bezpieczeństwo bardzo ograniczone, jeżeli tą Olzą się tam jedzie, pewnie tam 

dużo z nas jeździ, ale widzicie, jak to tam wygląda i właśnie trzeba byłoby to jakoś tam, 

nie wiem, czy to gmina pisze potem do tych wód, czy my jako radni mamy zapytanie tam, 

żeby to po prostu tam jakoś uregulować, przynajmniej ten brzeg. Jeden tu jest taki bardzo, 

bardzo newralgiczny punkt. 

 

Mirosław Kawulok- Kierownik Referatu Inwestycji  

„Ja tu może jeszcze doprecyzuję. Wiadomo, czasami wody nie dochodzą do samej drogi. 

Mogą się znajdować jeszcze działki, więc trzeba znać konkretny rejon i ewentualnie 

można podejść do nas. Jeżeli tutaj Pan Radny będzie wiedział, który to jest rejon, 

powiemy ewentualnie, czy to są Wody Polskie, czy to jest, może być też leśnictwo, 

nadleśnictwo, ewentualnie osoby prywatne. Dziękuję.” 
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Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 
„Dziękuję bardzo. O głos prosi Radny Kazimierz Łacek.” 

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 
 
„Dziękuję Pani Przewodnicząca. Mam pytanie do Pana Wójta. Dlaczego został ogłoszony 
konkurs na Dyrektora GOK-u? Dziękuję.” 
 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

 

„Można Pani Przewodnicząca?” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 

„Tak, proszę Panie Wójcie, ale wydaje mi się, że to już było ostatnio na sesji mówione, 

że po prostu się skończyła kadencja, kończy się Pani obecnej Dyrektor, ale proszę 

Panie Wójcie.” 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Przepraszam, zgłoszę się do dyskusję.” 

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

 

„No Pani Przewodnicząca już to powiedziała, było to powiedziane, powtórzę jeszcze raz. 

Pani Dyrektor kończy się okres 30 czerwca, no i dlatego uważam, że najlepszym 

rozwiązaniem jest ogłoszenie konkursu i wybór dyrektora. A kto nie będzie, no to 

oczywiście o tym zadecyduje komisja.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 

„Proszę ad vocem Radny Kazimierz Łacek.” 

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję Panie Wójcie za odpowiedź, a jeszcze mam jedno pytanie, czy nie można było 

przedłużyć pracy Pani Dyrektor obecnej?” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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„Proszę, Panie Wójcie.” 

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

 

„Można, Pani Przewodnicząca? Tak jak mówię, można było przyjąć dwa warianty. Albo 

przedłużyć, albo ogłosić konkurs. Żeby, ja uważam, żeby nie było żadnych jakichś tam 

podtekstów, czy domysłów, w konkursie może startować każdy, rozstrzygnięcie będzie po 

konkursie, czyli po wnioskach i protokole komisji, więc tutaj sprawa jest otwarta. Dla mnie 

konkurs to jest zawsze konkurs, tak się odbywa w szkołach, tak się odbywa w tym 

wypadku w jednostce, jakim jest Gminny Ośrodek Kultury. No i tak też właśnie jest teraz. 

Dziękuję.” 

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję bardzo za odpowiedź.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 

„Dziękuję. Ja chciałam dopytać, Panie Radny Władysławie, czy Pan był zgłoszony do Ad 

vocem? Bo właśnie nie wiedziałam, czy ja to niechcący odrzuciłam, czy Pan niechcący 

Dobrze, w porządku. Dziękuję. Czyli teraz ad vocem do tego tematu, tak?” 

 
Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 
 
„Kierowniczka jest, jest nasza kierowniczka, długoletnia kierowniczka? Ty Elu, bo ty, ile, 
w sumie ile lat byłaś kierowniczką Elu, jak można zapytać? Dyrektorem?” 

 

Elżbieta Legierska- Radna Rady Gminy Istebna 

 

„Panie Władku, czuję się wywołana do tablicy, więc odpowiadam. Zostałam przyjęta jako 

pracownik, a w roku 2000 zostałam mianowana dyrektorem, więc ogólnie 28 lat pracy  

w GOK-u, no a dyrektorowania 19 lat.” 

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 
 

„I zawsze było tak, że były konkursy ogłaszane?”  

 

Elżbieta Legierska- Radna Rady Gminy Istebna 
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„Ja zostałam od początku powołana przez Panią Wójt, która miała tyle kadencji ile miała, 
Pani Danuta Rabin i jakby byłam z powołania i to nie jest bezterminowy czas.” 
 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 
 

„Ale nie było konkursu, po prostu jakby miałaś przedłużone?  

 

Elżbieta Legierska- Radna Rady Gminy Istebna 
 

„Nie, nie, jak się jest z konkursu, no to jest kadencyjność. A jak się jest powołanym to 
bezterminowo.” 

 
Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 
 

„Bezterminowo, fajnie.” 

Elżbieta Legierska- Radna Rady Gminy Istebna 
 

„Tak było w moim przypadku.” 

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 
 

„To dziękuję bardzo.”  

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 

„Dziękuję. Ad vocem Pan Wójt.”  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

 

„Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Szanowni Państwo, ja tutaj poproszę Pana 

Mecenasa, bo teraz już zaczynamy wchodzić w politykę kadrową i kompetencje w tym 

wypadku Wójta. Panie Mecenasie, proszę.” 

 

Radca Prawny Tomasz Szkaradnik 
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„Pani Przewodnicząca, wysoka Rado, dzisiaj jestem w ogniu pytań. Mam nadzieję, że  

w jakiś sposób podołam. Ja bym jeszcze tutaj Panu Radnemu, bo jakby ta kwestia 

meldunkowa przed chwilą była jeszcze na tapecie. Chciałbym też Panu wyjaśnić, że 

zgodnie z ustawą o ewidencji ludności, obowiązkiem meldunkowym i jakby nakazem, ale 

też prawem zameldowania cieszy się tylko obywatel Polski. Więc jakby siłą rzeczy 

emigrant, a tym bardziej emigrant nielegalny, no nigdy się nie zamelduje w Istebnej, 

choćby chciał i nie musimy podejmować żadnych uchwał, bo to wprost wynika z przepisów 

prawa. W zakresie działalności kulturalnej jest tutaj, jak Pan Wójt powiedział, ja pozwolę 

sobie chwilę jeszcze otworzyć ustawę, bo nie zdążyłem, patrząc jeszcze na kwestie 

związane z innymi wcześniejszymi tematami, ale działalność w zakresie organizacji 

działalności kultury, tak jak Pan Wójt mówił, jest możliwość, ogólnie ustawa pozmieniała 

się w stosunku do tego, co obowiązywało wcześniej. Wprowadziła nakaz kadencyjności. 

To jest jakby ta różnica w stosunku do tego, o co Pan pytał Panią byłą Kierownik. Więc 

jakby te kadencje są obowiązkowe i one powinny być określone w statucie. I jakby 

kończąc kadencję, jest jakby konieczność zawarcia na nowo tych relacji między 

organizatorem, jakim jest w tym wypadku gmina, organizatorem jednostki kultury, jakim 

jest gmina reprezentowana przez Wójta, a osobą dyrektora. Więc tutaj nie wiem 

ewentualnie, na jakie pytanie bym tutaj miał odpowiedzieć, bo tak jak mówię tutaj, tak jak 

Pan Wójt powiedział, jest możliwość jakby wyłonienia dyrektora, czy to na zasadzie 

przedłużenia, czy ewentualnie konkursu. Pan Wójt jakby wprost powiedział, że 

zdecydował się na drogę konkursu w związku z powyższym. To wszystko jest zgodnie  

z przepisami prawa. Nikt nie ma roszczenia do tego, żeby dostać drugą kadencję bez 

konkursu, chyba, że inaczej zadecyduje Wójt. „ 

 
Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 

„Dziękuję bardzo, Panie Mecenasie. I tutaj jeszcze się chciała ad vocem odnieść  

do tematu Pani Radna Elżbieta Legierska.” 

 

Elżbieta Legierska - Radna Rady Gminy Istebna 

 

„Chciałam właśnie uzupełnić, Panie Radny Małyjurek, że właśnie pracowałam jakby  

z powołania, a konkurs na dyrektora właśnie został jakby, powołała poprzednio Pani Wójt, 

ona zrobiła właśnie konkurs po moim odejściu i to też jest, jak właśnie mówię, 

wprowadzając konkurs, mamy kadencyjność i dlatego ta sytuacja ma tu miejsce, bo to 

było w 2020, jak został powołany konkurs, po właśnie mojej rezygnacji, więc to jest jakby 

naturalnie, że ta kadencyjność w tym roku się kończy. Chciałam to dodać. A za mojej 

właśnie 28-letniej pracy nie był ogłaszany konkurs, tylko zostałam powoływana, powołana 

raz, bezterminowo, dlatego jak mówię, jest to inny rodzaj teraz jakby, to co się dzieje, że 

był konkurs, zakończył się i trzeba właśnie zrobić drugi, albo decyzja Wójta o powołaniu. 

Dziękuję. „ 
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Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 

„Dziękuję bardzo Pani Radnej, czyli po prostu inna forma powołania i zatrudnienia na 

stanowisko dyrektora GOK-u. Bardzo proszę, ad vocem jeszcze do tego tematu, tak Panie 

Radny? Proszę bardzo, Piotr Lipowski.” 

 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 
  
„Ja chciałem tylko dopytać, Panie Wójcie, ile taka kadencyjność może trwać? Czy są 

jakieś przepisy, czy kadencyjność może trwać cały czas, czy po prostu ta osoba może 

być, nie wiem, dwa, trzy lata, cztery razy, pięć razy dyrektorem? Dziękuję bardzo.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 

„Dziękuję bardzo, proszę Panie Wójcie.” 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

 

„Przepraszam. Kadencyjność do siedmiu lat może trwać, a może Pani Wicewójt też nam 

tu coś powie.” 

 

Klaudia Pasterny- Z-ca Wójta Gminy Istebna 

 

„Ale widzę, że Pan Mecenas otwiera już ustawę. Maksymalny okres to jest do siedmiu lat. 

Natomiast może byśmy poprosili Pana Mecenasa, żeby nam powiedział, czyje to są 

kompetencje, tak? Powoływanie dyrektora w GOK-u.” 

 

Radca Prawny Tomasz Szkaradnik 

 

„Zawsze powtarzam, że prawnik bez przepisów jest niebezpieczny, więc otworzyłem 

ustawę o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej. I tutaj są regulacje  

art. 15, który mówi, kto powołuje na dyrektora na czas określony. I tutaj w tym zakresie, 

jeżeli chodzi o gminę, to jest właśnie Pan Wojt. Jeżeli Państwo mi dają chwilę, ja może 

tutaj spróbuję za chwilkę jakby wrócić do tematu, bo nie chciałbym jakby tak na bieżąco 

czytać ustawy, bo też nie chcę tutaj wprowadzić zamętu. To jeżeli można chwilkę,  

to odpowiem za chwilkę. Dobrze?”  

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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„Dobrze, Panie Mecenasie, oczywiście. Czy macie Państwo jeszcze jakieś pytania? 

Jakieś kwestie? Ad vocem, jeszcze w tym temacie, ale to do Pana Mecenasa, Panie 

Radny?” 

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Jeszcze się zapytam do Pana Wójta. Jeżeli jest konkurs, czyli kto w skład, czy jest to 

jakaś komisja, która wyłania, kto tam wchodzi w ten skład tej komisji, która po prostu 

decyduje o tym konkursie, na jakich zasadach to wyłanianie się odbywa, po prostu 

chciałbym się dowiedzieć. Dziękuję.” 

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

„Odpowiadam. I oczywiście tyle, ile na tą chwilę jestem w stanie powiedzieć. Tak, będzie 

powołana komisja pięcioosobowa. W skład tej komisji będą wchodzili i pracownicy Urzędu 

Gminy i osoby spoza Urzędu Gminy. Jeżeli mówimy o GOK-u, będą to osoby ściśle 

kojarzone, ale przede wszystkim działające w tej sferze szeroko pojętej kultury. Tutaj jeżeli 

chodzi o radnych zaproponowałem udział w tej komisji Pani Radnej Ewie Macoszek-

Dragon. Zaproponowałem też udział członkowi Rady Programowej, Piotrowi Kohutowi, no 

i oczywiście wyznaczę też urzędników. Ale jeszcze raz powtarzam, to są kompetencje 

Wójta i stosowne zarządzenie będzie publikowane i będziecie się mogli Państwo z nim 

zapoznać.” 

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję, Panie Wójcie. I Panie Wójcie, a czy moglibyśmy jako nasze koło też kogoś 

zgłosić, czy to już nie jest możliwe?” 

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję, Panie Wójcie. I Panie Wójcie, a czy moglibyśmy jako nasze koło też kogoś 

zgłosić, czy to już nie jest możliwe?” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 

„Dziękuję. Ad vocem Piotr Lipowski.” 

 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Jeszcze jedno pytanie, jeżeli ten konkurs, Wójt, jak gdyby ma kompetencje do, czy będzie 
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otwarty na tym konkursie, czy raczej zamknięty? Dla osób po prostu postronnych, czy tam 

mógłby być ktoś, czy raczej to będzie zamknięty konkurs we własnym gronie? Dziękuję 

bardzo.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
 

„Proszę, Panie Wójcie.” 

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

 

„Panie Piotrze, no konkurs, jest oceniany przez komisję. I to nie jest posiedzenie rady, 

tylko to jest konkurs. Jest powołana komisja, są kandydaci, którzy się zgłaszają, te 

dokumenty są weryfikowane, to jest wszystko w regulaminie określone, jakbyście 

Państwo się chcieli zapoznać, to to już funkcjonuje od jakiegoś czasu, więc można sobie 

regulamin przejrzeć, zapoznać się z nim. No i później jest ten drugi etap, czyli już ocena 

kandydatów. Ilość kandydatów nie jest ograniczona. No i tyle. Konkurs jest, jeszcze raz 

powtórzę, jest organizowany przez Wójta, który ma takie kompetencje. Wójt powołuje 

Komisję Konkursową. Komisja Konkursowa ocenia w pierwszym etapie materiały, patrz, 

dokumenty, które należy złożyć i jeżeli kandydaci przeszli do drugiego etapu, to wtedy już 

jest ocena merytoryczna poszczególnych kandydatów. Tam jest wszystko określone, 

czym kandydat, jakie powinien mieć wykształcenie, co powinien w tym konkursie, na czym 

się powinien znać, także, ale to wszystko możecie Państwo doczytać w regulaminie 

konkursu. Dziękuję.”  

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

 

„Dziękuję bardzo. Panie Mecenasie, już możemy, tak? Proszę, oddaję Panu głos.” 

 

Radca Prawny Tomasz Szkaradnik 

 

„W zakresie tych pytań dotyczących Dyrektora Instytucji Kultury, to jak tutaj wcześniej 

powiedzieliśmy, jest opcja powołania jakby dyrektora tylko na czas określony. Mówi o tym 

art. 15 i ustawa stanowi, że dyrektora powołuje organizator. Organizatorem jest Gmina 

Istebna w imieniu i Gminy Istebnej, oczywiście organ wykonawczy, którym jest Wójt. Tutaj 

jeszcze ustawa mówi o obowiązku zasięgnięcia opinii, na przykład jakichś stowarzyszeń 

zawodowych i twórczych, więc tutaj ustawa reguluje dość szczegółowo ten zakres. Jeżeli 

chodzi o okres kadencji, to tutaj, jak Pani Wicewójt mówiła, maksymalny okres to jest  

7 lat, ale też ustawa mówi o minimalnym okresie 3 lat, czyli tutaj w tym zakresie, są takie 

widełki między 3 a 7 lat może trwać kadencja Dyrektora Instytucji Kultury. No i jakby chyba 
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tyle z tych pytań, które zapamiętałem. Jeżeli na coś nie odpowiedziałem, to też proszę  

o przypomnienie pytania.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

 

„Dziękuję bardzo. Czy odpowiedź tutaj wyczerpująco została udzielona radnemu? 

Proszę Radny Kazimierz Łacek.” 

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja już w innej sprawie teraz chciałem dopytać, czy 

poprosić, właściwie poprosić Pana Wójta o takie interwencje raz w tygodniu przynajmniej, 

dopóki remont drogi w Jaworzynce się nie zakończy. Tam zostały wykonane takie 

przekopy przez drogę, w poprzek drogi, niektóre miejsca po prostu. Chodzi mi o to, że ci, 

którzy przyjeżdżają do nas turyści na jednośladach, no na rowerach, które są górskie, one 

nie mają problemu, ale na szosowych rowerach po prostu porozbijają sobie opony. I gdyby 

tak ktoś to przypilnował, czy Pan Kierownik, bo tamtędy jeździ i mógł gdzieś tam 

zainterweniować, żeby, żeby raz w tygodniu to podsypać, zasypać. Chodzi o to, żeby na 

weekend to było fajne i przejezdne i nikomu nic się nie stało. Dziękuję”  

 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

 

„Tak, proszę Panie Wójcie” 

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

 

„Tak, Panie Kaziku, to oczywiście realizujemy. Tutaj już pytania z komisji, też były 

dotyczące remontu drogi 943. Też są problemy. Dzwonimy, ale tu, Panie Kierowniku, 

oczywiście jeszcze ten telefon dzisiaj będzie wykonany, w związku z tym, że jesteśmy 

przed weekendem. Natomiast no, my możemy tylko prosić, no Państwo też to, też to 

rozumiecie, bo takie telefony są wykonywane i do Wojewódzkiego Zarządu Dróg. W tym 

wypadku będą, będzie to Zarząd Powiatowy, Zarząd Powiatowy Dróg. Tak, oczywiście 

takie, o to będziemy też prosić, apelować. Dziękuję.” 

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Dziękuję, Panie Wójcie.” 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

 

„Dziękuję. Proszę Radny Władysław Małyjurek.” 

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

 

„Ja jeszcze może jedno pytanie w innym temacie. Tam było, przy tym budżecie był taki 

punkt, zagospodarowanie amfiteatru pod skocznią 2 miliony 600 tysięcy. Co tam właśnie, 

jakie tam są plany po prostu modernizacji tego amfiteatru pod skocznią?” 

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

 

„Dziękuję bardzo. Panie Kierowniku, proszę.” 

 

Mirosław Kawulok- Kierownik Referatu Inwestycji  

 

„Tak jak powiedziałem, mamy podpisaną umowę z wykonawcą, nie wiem czy to, bo są 

dwie rzeczy. Pierwsze to jest przebudowa, czy zagospodarowanie terenu, a drugie jest, 

również się pokazała koncepcja przebudowy, czyli to, co teraz tam jest zrealizowane, tak? 

Inaczej, no….Więc tak.”  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

 

„Panie Kierowniku, przepraszam, Panie Władku, bo to takie jest pytanie ogólne, 

konkretnie jakby Pan się... [niesłyszalne] Czyli to co teraz działamy, tak?”  

 

Mirosław Kawulok- Kierownik Referatu Inwestycji  

 

„To znaczy, to jest to co realizujemy teraz. Została podpisana umowa w zeszłym roku, 

realizujemy, jesteśmy już na finiszu, mamy jeszcze ponad miesiąc do realizacji. I tam 

wynikły roboty dodatkowe, na które po prostu chcemy, dodatkowe środki już zostały 

zabezpieczone, bo jak gdyby uchwała została przegłosowana, więc to jest to zadanie. Są 

to roboty dodatkowe, które już omówiłem wcześniej, polegające na wykonaniu rekuperacji 

w budynkach oraz instalacji i oświetlenia zewnętrznego. Tyle, dziękuję.” 

 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  
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„Dziękuję bardzo. Tutaj tu już Piotr, Pan Radny Piotr Lipowski też pytał i tu było ustalone, 

że po sesji można przejść z Panem Kierownikiem i to wszystko przedstawi, ten temat. 

Proszę Panie Mecenasie.” 

 

Radca Prawny Tomasz Szkaradnik 

 

„Mimo, że tutaj zadowoliłem odpowiedzią Pana Radnego, jeszcze jedną kwestię chciałem 

wyjaśnić, bo tutaj pytania, które były skierowane do Pani Elżbiety Legierskiej jakby 

wymagają jednego komentarza, o którym wcześniej mówiłem. Kiedyś, na początku 

obowiązywania ustawy, rzeczywiście była formuła, że dyrektor mógł być powołany na 

czas nieokreślony. Ale ustawodawca od 2012 roku zmienił przepisy i teraz kadencyjność 

i powoływanie dyrektora na czas określony jest wymagane przez przepisy. Czyli nie 

można powołać nikogo na czas nieokreślony, tak żeby ewentualnie wątpliwości dotyczące 

jakby kadencyjności rozwiać już tak ostatecznie. Dziękuję bardzo.” 

 

11. Zakończenie posiedzenia. 

Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy 

 

„Dziękuję bardzo Panie Mecenasie za uzupełnienie. Nie widzę tutaj żadnych więcej 

głosów do dyskusji wobec wyczerpania porządku obrad, zamykam XIX sesję Rady Gminy 

Istebna. Bardzo dziękuję Państwu za obecność i dyskusję.” 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

Odpowiedź Radzie Rodziców w sprawie lekcji religii stanowi załącznik nr 11 do 

niniejszego protokołu. 

 

 Pismo z uchwałą Rady Gminy Bolesław stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

Pismo  z uchwałą Rady Powiatu Tarnogórskiego stanowi załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu. 

 

Stenogram z przebiegu obrad w dniu 29 maja 2025 r. stanowi załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu. 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Władysław Małyjurek- Radny Rady Gminy Istebna 

- Radca Prawny Tomasz Szkaradnik 

- Kazimierz Łacek- Radny Rady Gminy Istebna 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

- Sołtys wsi Jaworzynka Bogusława Kawulok 

- Kierownik Referatu UK Mirosław Książczyk 

- Jadwiga Waszut -Radna Rady Gminy Istebna 

- Piotr Lipowski- Radny Rady Gminy Istebna 

- Elżbieta Legierska - Radna Rady Gminy Istebna 

- Kierownik Referatu RI Mirosław Kawulok 

- Zastępca Wójta Gminy Istebna Klaudia Pasterny 

- Magdalena Mucha- Przewodnicząca Rady Gminy 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

                                                                                  Magdalena Mucha 

 

 

 

 

Przygotowała: Łucja Jałowiczor 


